
 Skolebestyrelsesmøde 2 
 Onsdag den 28. september kl 17.00 – 19.30 i Pusterummet på Langsøskolen. 

 Mødeleder: John 

 Deltagere: Mette, Mette, Brian, Maja, Desiree, Annette, Vivi, Keld og Helga 

 Afbud: Katja 

 Kommende mødedatoer: 

 Mandag den 24. oktober - forældreråd inviteres 

 Onsdag den 23. november 

 Tirsdag den 17. januar 

 Mandag den 20. februar - sammen med Voel og Resenbro 

 Torsdag den 30. marts 

 Onsdag den 10. maj 

 Tirsdag den 6. juni 

 Dagsorden 

 Præsentationsrunde den samlede skolebestyrelse - udsat til elevråd og Katja er 
 med. 

 1) Velkommen til og nyt fra elevrådet 
 17.10 - 17.20 

 Referat: 
 Keld refererer. De har haft valg. Men de er ikke klar til at deltage i SB møde. 
 De har endnu ikke fordelt imellem sig hvem der gør hvad, og derfor heller ikke repræsentant 
 til SB. Her i starten har de drøftet konkrete handlinger. 
 Op til ferien vil de lave et årshjul for det kommende års arbejde, så de kan deltage fra starten 
 af året i SB. Måske kan de vælges for en lidt længere periode 

 2) Nyt fra skoleledelse/skolebestyrelse/medarbejdere 
 17.20 - 17.40 

 Keld: 
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 Vedr. budgetaftale for 2023: SFO stiger, team åben skole og praksisfaglighed lukkes ned. Det 
 fælleskommunale og elevråd nedlægges. Der skal spares yderligere 5 mio i skole og dagtilbud 
 men ekstra tildeling til inklusion på 6 mio. 

 Fra ledelse 
 -  Status på ansættelser: 2.runde i aften 17.45 til ansættelse af 2 pædagoger, 

 SB-repr. er velkommen til at være med, 
 -  der er også en lærerstilling,idet der er 3 lærerstillinger, der siden sommerferien 

 af forskellige grunde er ledige - barsel, sygdom og nyt job. I morgen onsdag 
 vælges ansøgere ud til samtale. Det er afgørende at få billedkunst dækket, en 
 der kan føre dem op til valgfagsprøve. Der ser ud til at være et kvalificeret 
 ansøgerfelt. 

 -  Madlevering - genoptaget. Det er den tidligere souschef, der står for det. Indtil 
 videre kun til sportsklasser men fra på mandag også til resten af skolen. 

 -  Uheld på legeplads - en træstolpe ved en hængekøje er væltet ned over elever 
 fra 8. årgang. Der har været tilsyn på tilsvarende legeredskaber i hele 
 kommunen. Langsøskolen har valgt at betale 20.000 kr. for reparation (af flere 
 redskaber)selvom vi har indkøbsstop. Det er pointeret, at tilsyn burde have 
 opdaget den defekte træstolpe. 

 -  8. årgang - Tre 8.klasser er blevet slået sammen til to klasser. Efter al 
 sandsynlighed vil 8.årg. komme til at opleve et skift, oprindelig var det tanken at 
 det skulle vente til næste skoleår, hvor vi forventer at nogle få elever går på 
 efterskole. Men med lærerudskiftning nu, så blev det oplagt at det skal være nu 
 til 1.oktober. 8.c har i forvejen haft nogle lærerskift, så derfor er de blevet 
 prioriteret som fortsættende enhed. Elever og forældre er blevet orienteret. Det 
 er en udfordring, at gøre det på en nænsom måde 
 Birgit: det var overrumplende for eleverne og også lidt for forældrene. 

 -  Mellemtrin- en lærer, der har været syg siden sommerferien, har nu sat en vikar 
 på, 

 -  Har i dag fejret Karens 40 års jubilæum 
 -  Elevplaner erstattes af en meddelelsesbog - et punkt på næste SB møde, send 

 evt. noget til SB på forhånd 
 -  Status på besparelser: det går planmæssigt på Langsøskolen, overordnet set går 

 det godt på skoleområdet, så måske kan det løsnes lidt op. Nærmere info følger, 
 hvis det bliver aktuelt. 

 -  Forældreråd inviteres med til næste SB-møde - de får et oplæg forinden - der 
 ligger info på AULA - der oprettes en gruppe på AULA 

 -  Keld har haft sidste arbejdsdag på Dybkær i dag 

 Fra skolebestyrelse 
 -  Status efter kursus den 19. september 

 Desiree: det var rigtig godt - 
 Vivi opretter et dokument i Drev med ideer, som andre kan skrive ind i - det 
 tages op på  SB-møde i november. 

 Fra medarbejdere 
 -  ikke yderligere 
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 3) Drøftelse af udsendt udkast til forretningsorden - se link  220828 
 Forretningsorden for Skolebestyrelsen ved Langsøskolen.docx 

 17.40 - 17.50 
 Præsentation og beslutning 

 Referat: 
 Kan man bytte rundt på punkterne, så Kelds info lægges til sidst/SB-drøftelser først? 
 Skal der tal på antal forældrevalgte? Langsøskolen retter sig efter det kommunale, evt. lægge 
 et link ind til det. 
 Skal det skrives ind at der kan være arbejdsgruppe deltagere som ikke er fast medlemmer af 
 SB? 
 Må man opfordre til at der er forældre fra både Inklusion og almen, der stiller op til SB? 
 Kan man lave et årshjul hvoraf det fremgår at forskellige emner tages op i løbet af året? 
 Beslutning: ideer sættes ind i “Vivis dokument”/SB-udviklings-potentiale nævnt ovenover. Vi 
 arbejder med at optimere møder, og bruger indtil videre den nuværende forretningsorden. 

 4) Drøftelse af udsendt udkast til årshjul - se link 
 Foreløbigt Årshjul skolebestyrelse 22-23.docx 

 17.50 - 18.10 

 I tilknytning hertil oversigt over nuværende principper vedtaget i skolebestyrelsen 

 Langsøskolens principper - Oversigt (06.09.2022).docx 

 For at se de enkelte principper se  https://langsoeskolen.aula.dk/#nolink  under VORES 
 SKOLE/PRINCIPPER 

 Drøftelse af nye og eventuel revidering 

 Medtænkes i Årshjulet 

 Referat 
 Kommentarer skrives ind i idé-dokumentet 
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https://docs.google.com/document/d/1RzZv5J5epX6NKmgka5D6fjNO9j-GmZGd/edit?usp=sharing&ouid=116281443183738467890&rtpof=true&sd=true
https://docs.google.com/document/d/1RzZv5J5epX6NKmgka5D6fjNO9j-GmZGd/edit?usp=sharing&ouid=116281443183738467890&rtpof=true&sd=true
https://docs.google.com/document/d/1orc2ofgDb-m6j-IMRJD14cjIujR3rAhw/edit?usp=sharing&ouid=116281443183738467890&rtpof=true&sd=true
https://docs.google.com/document/d/18dB3WU0i4HjBcXxY5SBJr8xVeFwSIWy7/edit?usp=sharing&ouid=116281443183738467890&rtpof=true&sd=true
https://langsoeskolen.aula.dk/#nolink


 5) Handleplan på principper for forældresamarbejde, forældremøde og 
 lektier 

 18.20 - 18.35 
 -  Præsentation af handleplan - se link  handleplan for  principper.docx 
 -  Kommentar til udsendt handleplan fra John 
 -  Drøftelse 
 -  Overvejelse om handleplaner og arbejdet i bestyrelsen med handleplaner 

 Referat: 
 Det er vigtigt at fokusere på HVORFOR princippet blev lavet. Kan man tænke i hvilke 
 handlinger der kan hjælpe princippet på vej? F.eks. nogle strukturer, som fordeler 
 arbejdet mellem forældrene/at man arbejder med det på det første forældremøde. 
 Tilbagemelding fra teamkoordinatorerne. 
 Punktet tages op på SB-møde i januar/februar 

 6) Høring til buskøreplaner 2023 
 18.35 - 18.45 

 Midttrafik, Silkeborg Kommune og Regionen er allerede i gang med at planlægge de 
 buskøreplaner, som skal træde i kraft 25. juni 2023. 

 Økonomien for den kollektive trafik er under stort pres både i Regionen og hos 
 kommunen. 

 Det skyldes primært de faldende indtægter efter Corona og de kraftigt stigende 
 brændstofudgifter. 

 Der bliver således ikke økonomi til udvidelser af busruter, men snarere det modsatte. 

 Hvis I har nogle konkrete ønsker til justeringer/små ændringer af de gældende 
 buskøreplaner, skal det allerede nu meldes ind Teknik- og Miljøafdelingen, Team Trafik. 

 Team Trafik samler og vurderer alle henvendelser fra skolerne, hvorefter vi sender 
 ændringsønsker samlet til Midttrafik. 

 Det gælder alle busser, som kører i Silkeborg Kommune, også de regionale busser. 

 Referat 
 SB sender henvendelse (til embedsmænd)om behov for at der bliver taget hensyn til 
 ringetiderne. KE laver udkast og sender det først til SB 

 7) Mellemformer 
 18.45- 19.25 
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https://docs.google.com/document/d/1XMfBjAyxwm9h7ndUIrMC3d0xfQS1sIf5/edit?usp=sharing&ouid=116281443183738467890&rtpof=true&sd=true


 -  Præsentation af Langsøskolens arbejde med Mellemformer v Annette Ascanius 

 Orienteringspunkt. 

 Referat 
 Annette fremlægger Langsøskolens model for mellemformer. 
 Mellemformer kan se meget forskellige ud fra skole til skole. 
 Annette gennemgik tovholdernes skriv til kolleger 
 Ressourcefokuseret menneskesyn (Kognitiv Ressourcefokuseret Anerkendende Praksis) 
 En bevægelse væk fra det individfokuserede mod læringsmiljøet - det dobbelte 
 læringsperspektiv: ikke bare elevernes læring, men også lærer/pædagogers læring 
 I år 1 består det af 7 møder i år 2 4 møder hen over året 

 Inputs: 
 Være opmærksom på at mellemformer ikke hindrer holddeling/samarbejde på tværs af 
 klasser 
 Hvor meget bliver børnene selv involveret? Det er ret forskelligt. 

 8) Eventuelt 
 19.25 - 19.30 

 Referat 
 Birgit: 8.årg. -det kan være en udfordring at skulle tjene penge til 8.årgangs lejrskole - det 
 kan være en stor opgave for forældrene at få pengene samlet ind - 
 John: en god ide at kigge på principperne igen - Desiree: der er sat nogle på dagsordenen i 
 foråret 23 

 Keld: Helga stopper på Langsøskolen 9. november for at gå på pension. 

 Kommende punkter 
 ●  Outdoorfaciliteter på Langsøskolen  samarbejde med Outdoor Silkeborg 
 ●  Opsamlet plan for branding 

 ●  Forældreråd inviteres med næste gang 

 ●  Husk skoleleder info til sidst på dagsordenen. 

 ●  Meddelelsesbogen 
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